
LATISKÁ FARNOST SV. FRANTIŠKA Z ASSISI 

Aleppo, Sýrie 

 

Drazí přátelé v Kristu, 

v tomto dopise bych chtěl každému z Vás vyjádřit co nejsrdečnější přání k prožití veselých Vánoc                   
a šťastného nového roku v naději, že budoucnost bude plná míru a pokoje, radosti a štěstí.  

Pro takovou budoucnost nežádáme zdraví či zbavení obtíží, ale žádáme Pána, aby na nás bez přestání 
vyléval své milosrdenství a daroval nám sílu potřebnou k tomu, abychom velkoryse odpověděli na 
Jeho povolání. Stejně jako Panna Maria: s tak velkou láskou, vírou a nadějí; s takovou nezištností                
a celistvostí. 

Příklad odpovědi, kterou dala Maria bezprostředně po andělově oznámení a vzápětí po vtělení Syna 
v Jejím nejčistším lůně, navždy zůstává nejvyšším modelem a vzorem odpovědi, kterou může lidská 
bytost dát Bohu a také bližnímu jako odpověď lásky. 

Také v Mariině návštěvě u Alžběty nacházíme ono gesto plné lásky a něhy: Požehnaná Panna cestuje 
za těhotnou starší sestřenicí, aby ukázala konkrétní milosrdnou lásku, která se vyznačuje pokornou                 
a praktickou službou potřebnému. Takto Maria také zprostředkovala přítomnost svého Syna matce                 
a Janovi, který byl stále v jejím lůně. Toto vše naplnilo omilostněnou Alžbětu požehnáním a radostí,                
a to nejen při prvním setkání, ale po celý čas, kdy Matka Boží vykonávala svou „službu“ 
v Zachariášově domě. 

Při pohledu na dnešní realitu se mi zdá, že vidím kousek Alžběty ve všem našem lidství: v každém je 
tolik neplodnosti a tolik potřeb; lidství dnes stále více potřebuje lásku, péči a službu.  

A také při bližším pohledu na realitu ve městě Aleppu vidíme, že naši lidé jsou vskutku jako                   
Alžběta – potřebují něhu, nesobeckou, pokornou a konkrétní službu, a to jak z pohledu 
humanitárního, tak duchovního. 

Podmínky jsou zde stále nelidské, je nedostatek plynu, elektřiny a pohonných hmot: lidé jsou ve tmě              
a hrozné zimě známé všem Syřanům, zvláště pak těm, kteří ji zažívají. Ceny stále rostou, a proto 
údobí, ve kterém žijeme, je stále nazýváno „obdobím hladu“. A nesmíme zapomenout ani na „šelmu 
covidu“, která požírá ty, které potká: jsme konfrontováni s nevhodnými preventivními opatřeními, 
strukturami a nástroji, které jsou zcela neadekvátní v boji proti viru, a rovněž vysokými cenami 
v souvislosti s každým typem prevence či péče. 

Když se však ohlížím zpět na minulé období, nemohu nevyjádřit tolik radosti a vděčnosti, protože 
nezáleží na tom, jak malí a omezení jsme – přesto jsme schopni odpovědět na Lásku, která byla 
vtělena do našich srdcí, odpovědět na křesťanské a náboženské povolání, a to opět silnou láskou. 
Takto jsme každý den pozváni překonávat všechny limity a vycházet ven sami ze sebe, abychom objali 
všechny potřebné kolem nás, bez ohledu na ritus či vyznání.  

 

 

 



Byli jsme schopni udělat hodně, ale stále toužíme dělat víc: i za cenu prolití krve, abychom pomohli 
nést kříž na ramenou každého v našem městě; vskutku se to děje! 

Takto jsme byli schopni zprostředkovat Ježíše každému, protože jsme se každého snažili přijmout jako 
dar; byli jsme potom schopni předat Jeho přítomnost se vší radostí a pokojem, které ji provázejí, tak 
jako jsme se před tím sami mohli radovat z Jeho zpřítomnění.  

Upřímně dále vyznáváme, že jakkoli jsme byli schopni předat radost, jsme jejími prvními příjemci! 
Myslím na Marii, jejíž radost ze služby byla jistě mnohem větší než radost Alžběty, které bylo slouženo.  

Tato radost z přítomnosti Syna byla každý den obnovována skrze dar milosrdné lásky, kterou jsme 
mohli sloužit bližnímu; a tak dnes, s touto zkušeností vydávání se ostatním se cítíme ještě  mnohem 
silnější, než dříve, naplněni milostí a radostí... 

Vy také, naši drazí přátelé, jste s námi v této „Mariině misi“! Vy, kteří se nepřestáváte modlit                       
a pomáhat nám, jak můžete, všemi možnými způsoby. Ve jménu trpících Aleppanů i zde působících 
bratří františkánů Kustodie Svaté země Vám tímto vyjadřuji velikou vděčnost! 

Cesta milosrdné lásky a služby nezná omezení; pokračuje stále až do věčnosti... Jelikož jsme spolu 
s naší zemí i městem upadli do zapomnění, Vaše pomoc je dnes nutnější a její potřeba mnohem 
naléhavější, než kdy před tím! 

Jsme požehnáni my i Vy skrze milosrdnou pomoc, která již byla poskytnuta... Pro nás je každý den 
Vánocemi, protože díky zkušenosti milosrdné lásky a pomoci a sebe-darování je v nás každý den 
obnovována přítomnost Syna, který se nám vydal a vzal na sebe naše lidství před více než dvěma tisíci 
lety a také se před lety ve svatém křtu vtělil do našich srdcí... 

Přeji Vám vše nejlepší k trvalým, každodenním Vánocům, které jsou každý den obnovovány v našich 
srdcích skrze milosrdnou lásku Panny Marie k těm nejposlednějším. 

Ze srdce Vám přeji veselé Vánoce, 

 

 Aleppo, 24. 12. 2021, 

 

otec Ibrahim Alsabagh, OFM. 

 

 

 


